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    مهاجراني: اپوزیسيون جمهورى اسلامى 
دچار مرگ قسطى شده است 

عطاءالله مهاجراني وزي��ر فرهنگ دولت اصلاحات با 
انتشار پستي در حس��اب توئيتري خود، عملكرد و 
ميانگين سني ش��وراي مديريت گذار را مورد انتقاد 

قرار داد و نوشت:
امروز داش��تم رمان مرگ قس��طى نوشته س��لين و ترجمه سحابى را 
مي خواندم. نيم گوشى هم به نشست شوراى گذار داشتم! معدل سنى 
شوراى گذار بالاى 70سال است. يك دهه ديگر اين مجموعه زمينگير 
مى ش��وند و جمهورى اس��لامى ايران برقرار خواهد ماند! اپوزيسيون 

جمهورى اسلامى دچار مرگ قسطى شده است.
........................................................................................................................

    5 سال بعد از بحران یمن
كاربري به نام حس��ين دليريان در صفحه توئيتر خود نوشت:  وقتي در 
سال اول و دوم جنگ مي تونن سه بار شهر الربوعه در مرز عربستان رو 
به طور كامل تصرف كنن، بعيد نبود كه در سال پنجم جنگ نجران رو 

تصرف كنن!
همين كه فقط نظاميان رو اسير كردن و ادوات نظامي رو غنيمت گرفتن 

و برگشتن، خيلي رحم كردن به سعودي ها.
........................................................................................................................

   دستاورد مقاومت
 محمدعلي زمانيان نيز نوش��ت:  در حالي كه دولت ما در حال تدارك 
عقب نشيني رسمي از برجام است يمني هاي پابرهنه در حال تاختن 

به اذناب امريكا هستند. 
كسي كه حداقل هاي نظامي را بداند، تصديق مي كنند كه اگر  آرامكو را 
يك تك هوايي محدود بدانيم، حمله به نجران و نابودي سه تيپ نيرو 

روي زمين، به هيچ وجه يك عمليات ساده نيست. 
........................................................................................................................

   توهم سعودي ها
كيوان حسيني يكي ديگر از كاربران فضاي مجازي نيز نوشت:  سعودي 
آسمانش به اتوبان پرترافيك پهپادهاي يمني تبديل شده، پنج سال در 
باتلاق يمن دست و پا مي زند، به رغم برخورداري از سامانه هاي دفاعي 
پيشرفته، ميلياردها دلارش رفته روي هوا، امروز هزاران سربازش اسير 
و خاكش تصرف شده، بعد به گفته خبرنگار راديوفرداي امريكا قرار است 

به ايران پاسخ نظامي بدهد؟
بابا يه ذره »يواش« تحليل كنيد.

........................................................................................................................

    انقلابيوني كه خارجي از آب درآمدند!
كانال تلگرامي لبنان ايران نوشت: آمار سازمان ملل كه 
براي اولي��ن بار منتش��ر ش��ده اطلاعات��ي از تعداد 
تروريست هاي خارجي جنگ س��وريه ارائه مي دهد. 
تعداد جنگجويان خارجي واقعاً وحش��تناك است و 

هنوز كساني هستند كه مي گويند در سوريه انقلاب مردمي رخ داد!
تعداد تروريست هايي كه وارد سوريه ش��دند 171هزارو400نفر بوده 
كه 51هزارو910نفر به دست ارتش سوريه كشته و 33هزارو 847نفر 

مفقود شده اند يعني يا فرار كرده يا بازداشت شده اند. 
اين آمار مستند سازمان ملل است كه نويسنده مصري رفعت السيد در 

كتاب خود آورده است. 
س��وريه در مواجهه جنگ جهان��ي- حقايق و مدارك. رفعت الس��يد. 

صفحات 520 و 521.
توضيح: آمار فوق را نويسنده از نشريات سازمان ملل گرفته كه به 
نظر مي رسد كاملًا دقيق نيست. مثلًا در مورد لبنان به نظر مي رسد 
هم حزب الله و مدافعان و هم تروريست ها را با هم جمع كرده است. 
اتفاقاً اين سند نش��ان مي دهد آمار نيروهاي حزب الله در سوريه از 
10 هزار نفر فراتر نبوده و ادعاهاي رسانه اي امريكا و دشمنان مبني 

بر حضور 50هزار نيرو نادرست بوده است.

جانشين فرمانده كل سپاه پيش بيني كرد
 يمن كشوري قدرتمند 

در صنعت نظامي مي شود
یمن با تكيه بر توان داخلي و مقاومت، در آینده نزدیك به كشوري 
قدرتمن�د در صنعت نظام�ي در منطقه و جهان تبدیل مي ش�ود. 
به گزارش ايرنا، سردار سرتيپ پاسدار علي فدوي جانشين فرمانده كل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامي روز گذشته در حاشيه همايش نكوداشت 
پيشكسوتان جهاد، مقاومت و ش��هادت استان سمنان در گفت و گو با 
خبرنگاران افزود: پيشرفت يمن به واس��طه قانع بودن و هوش بسيار 
بالاي مردم اين كشور در سال هاي گذشته بسيار چشمگير بوده است 
و نيروهاي نظامي اين كشور اس��لامي با دستان خالي كارهاي بزرگي 

انجام داده اند. 
وي خاطر نشان كرد: يمني ها از جمله كشورهاي مظلوم جهان هستند 
كه با كمترين امكانات، سلاح هاي بس��يار قوي براي مقابله با هرگونه 

گستاخي دشمنان را با وجود تنگنا توليد و استفاده كرده اند. 
جانشين فرمانده كل سپاه پاس��داران انقلاب اسلامي تصريح كرد: در 
شرايط عادي براي توليد برخي از س��لاح ها در كشورهاي جهان چند 
سال زمان نياز است اما يمني ها در كمتر از سه ماه به توليد و استفاده از 
سلاح ها براي دفاع و بازدارندگي پرداختند. فدوي افزود: تلاش و اراده 
يمني ها براي مقابله با تجاوز س��عودي ها كافي بود و با دس��تان خالي 

نيروي مقاومت دسيسه دشمنان را خنثي كردند. 
جانشين فرمانده كل سپاه پاسداران انقلاب اسلامي گفت: ترامپ ارزش 
حرف زدن و پاس��خگويي ندارد و روزانه ده ها رس��انه از سراسر جهان 

سياست هاي رئيس جمهوري امريكا را به سخره مي گيرند.
........................................................................................................................

امير حيدري: 
 محصولات سازمان صنايع دفاع

تكيه گاه نيروي زميني ارتش خواهد بود
محصولات س�ازمان صنایع دفاع تكيه گاه مطمئن�ي براي نيروي 

زميني ارتش خواهد بود. 
به گزارش مهر به نق��ل از وزارت دفاع، امير س��رتيپ حيدري فرمانده 
ني��روي زميني ارت��ش جمه��وري اس��لامي در بازديد از نمايش��گاه 
دستاوردهاي سازمان صنايع دفاع در وزارت دفاع كه به مناسبت هفته 
دفاع مقدس برگزار شد، با قدرداني از دست اندركاران مجموعه وزارت 
دفاع، تلاش متخصصان صنعت دفاعي و دستاوردهاي ارزشمند توليدي 

را موجب سربلندي و افتخار نظام اسلامي عنوان كرد. 
امير حيدري با بيان اينكه متخصصان سازمان صنايع دفاع ترجمان فعل 
»ما مي توانيم« را در نمايشگاه صنعت دفاعي به منصه ظهور گذاشتند، 
افزود: محصولات سازمان صنايع دفاع تكيه گاه مطمئني براي نيروي 

زميني ارتش خواهد بود. 
فرمانده نيروي زميني با اشاره به دو اصل »ش��بكه محوري« و »نبرد 
مبتني بر تاثير« در جنگ هاي آينده، توليدات هوشمند سازمان صنايع 
دفاع را مهم توصيف و تأكيد كرد كه سازمان صنايع دفاع در اين زمينه 

گام هاي خوب و مؤثري برداشته است.

هفته ها جنجال رسانه اي بر سر طرح شفافيت آراي 
نمایندگان روز گذشته س�رانجام این طرح را یك 
قدم پيش برد و نماین�دگان مجلس به یك فوریت 
این طرح رأي مثبت دادند. پيش از این، رأي منفي 
نمایندگان مجلس به دوفوریت طرحي مشابه باعث 
انتقادات شدید افكار عمومي و رسانه ها به مجلس 
شد؛ انتقاداتي كه البته برخي به اشتباه تصور كرده 
بودند مجلس به اصل طرح رأي منفي داده است، در 
حالي كه صرفاً براي دوفوریتي بودن آن رأي گيري 
شده بود، البته ميان مخالفان، نمایندگاني هستند 
كه این طرح را فوري نمي دانند، نه آنكه با محتواي 
طرح مش�كل داش�ته باش�ند. برخي نمایندگان 
مجلس هم البته با اصل طرح مخالف هس�تند. در 
هر حال روز گذش�ته، یك فوریت طرح ش�فافيت 
آراي تقنيني در صحن علني مجل�س با ۱۶۸رأي 
مواف�ق، ۳۳رأي مخال�ف و چه�ار رأي ممتن�ع از 
مجموع ۲۲۴نماینده حاضر در مجلس تصویب شد. 

     متن كامل طرح شفافيت تقنيني
طرح دوفوريتي شفافيت آراي نظام تقنيني با امضاي 
180تن از نمايندگان مجلس شوراي اسلامي تقديم 
هيئت رئيسه مجلس شده بود كه در جلسه يك شنبه 
هفتم مهر يك فوريت آن به تصويب نمايندگان رسيد. 
متن اين طرح كه اسامي 180امضا كننده آن هم منتشر 

شده، به شرح زير است:
مقدمه )دلایل توجيهي(: شفاف سازي آرا و مذاكرات 
نهادهاي قانونگذاري از جمله مجلس شوراي اسلامي، 
هيئت وزرا، خبرگان، ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي 
و... از جمله ش��اخص  هاي حكمراني خوب به حساب 
مي آيند كه ارتقاي وضعيت اين ش��اخص ها از طريق 
فراهم آوردن امكان آگاهي مردم بدون تبعيض به آرا 
و متن مذاكرات بخش هاي مختلف حاكميت ميسور 
اس��ت و اين مهم نظارت افكار عمومي را برعهده دارد 
و مهم ترين اقدام در جهت ارتق��ا و اعتماد عمومي به 
حس��اب مي آيد، لذا طرح ذيل با قيد دوفوريت تقديم 

مجلس شوراي اسلامي مي شود.
 عنوان طرح: شفافيت آراي نظام تقنيني

ماده واحده- تمامي ش��وراها، مجام��ع و نهادهاي 
مؤث��ر در فرآيند قانونگ��ذاري و همچني��ن نهادهاي 
تصميم گيرنده اي كه داراي صلاحيت سياستگذاري يا 
وضع قانون و مقررات هستند، از جمله مجلس شوراي 
اسلامي، هيئت وزرا، مجمع تشخيص مصحلت نظام، 
ش��وراهاي عالي انقلاب فرهنگي و فض��اي مجازي، 
شوراهاي اسلامي شهر و روس��تا و خبرگان رهبري و 
شوراي نگهبان موظف به علني سازي رأي اعضا و انتشار 

آن و مذاكرات در درگاه اينترنتي خود مي باشند. 
تبصره- در مورد مصوبات ش��وراي عالي امنيت 
ملي، اين اقدام پس از رفع مراحل طبقه بندي قابل 

انجام است. 

     موافقان طرح
محمدعل��ي وكيل��ي، عضوهيئت رئيس��ه مجلس به 
عنوان يكي از طراحان، ش��فافيت را يك مطالبه ملي 
و روي ديگر سكه  پاسخگويي دانست و گفت: با توجه 
به مطالبه شفافيت طرحي را تعيين كرديم تا تمامي 
نهادها كه به ش��كلي كه تصميمات آنها در سرنوشت 
مردم تاثيرگذار است يا مس��ئوليت قانونگذاري دارد 
آراى آنها شفاف شود، لذا اين طرح به دنبال شفافيت  آرا 
و مذاكرات هيئت وزيران، مجمع تشخيص مصلحت، 
خبرگان رهبري، شوراي نگهبان، شوراي عالي انقلاب 
فرهنگي، شوراي عالي فضاي مجازي، مجلس و ساير 
مجامع و شوراهاس��ت؛ طرحي كه مورد موافقت سه 
فراكسيون قرار گرفته و اكثريت حاضران مجلس هم 
امضا كرده اند. از نمايندگان مي خواه��م امروز با رأي 
خود نشان دهند ابايي از شفافيت ندارند و پيشقدم در 

شيشه اي كردن حكمراني خوب هستند. 
     از شفافيت رد شده تا شفافيت مصوب

رأي مثبت ديروز نمايندگان مجل��س به يك فوريت 
طرح جدي��د ش��فافيت آرا در حالي رقم خ��ورد كه 
17ش��هريور ماه يك فوري��ت طرح ش��فافيت آراي 
نمايندگان نتوانست اكثريت اهالي خانه ملت را با خود 
همراه كند.  در واقع كمتر از يك ماه پيش نمايندگان 
مجلس با فوريت طرحي مخالفت كرده بودند كه دست 

آنها را در دادن رأي مخفي مي بست. آن طرح در حالي 
فقط 59رأي موافق را در مجلس با خود همراه كرد كه 
حمايت 207نفر از نمايندگان را به همراه داشت. طرحي 
كه رد شد، شفافيت آرا را صرفاً براي نمايندگان مجلس 
پيش بيني كرده بود. اما طرح روز گذشته، شفافيت را 

براي همه آراي تقنيني درخواست مي كند. 
وكيلي كه ديروز به عنوان طراح در مجلس سخنراني 
كرد، پيش از اين درباره طرح شفافيت آراي نمايندگان 
گفته بود: اينكه تمام اين الزامات را رها و حوزه شفافيت 
را ب��ه رأي نمايندگان انحصار كنيم حتماً مش��كوك 
مي شود و حتماً نسبت به بانيان و شعاردهندگان شك 
وجود دارد؛ جامعه فكر مي كند كه بناست با اين تنزل 
دادن حوزه ش��فافيت فقط براي رأي نمايندگان چه 

اتفاقي بيفتد و چه مچ گيري اى رخ بدهد؟ 
اين نماينده مجلس معتقد است كه شفافيت آرا بايد 
در تمام نهادهاي تقنيني وجود داش��ته باشد و تأكيد 
دارد: مردم بايد اطلاع پيدا كنند كه مجمع تشخيص 
چگونه رأي مي دهد، آن هم يك مجمع مهم تاثيرگذار 
بر ساحت قدرت است. مردم بايد اطلاع پيدا كنند كه 
خبرگان ملت به نمايندگي از م��ردم چگونه تصميم 

مي گيرند، آن هم بخشي از حقوق ملت است. 
     اصلاح طلب و اصولگرا به دنبال شفافيت

به  رغم آنكه مطرح مي ش��د، طرح جديد، ابتكار عمل 

فراكس��يون اميد براي شفافيت آراس��ت اما عليرضا 
محجوب، نماين��ده تهران و عضو اين فراكس��يون به 
عنوان مخالف فوريت اين طرح سخنراني كرد و گفت: 
اين طرح به مجلس فعلي نمي رس��د، لذا اولويت اين 
مجلس نيست و بايد بگذاريم در مجلس آينده از ابتدا 
رويه ها اصلاح شود. كشور مسائل اساسي تري دارد و ما 
بايد در فرصت باقي مانده به آنها برسيم و تعيين تكليف 
14ميليارد دلار پيش بيني شده براي كالاهاي اساسي 

يكي از اين مسائل است كه بايد به آن توجه كنيم. 
از س��وي ديگر، اح��د آزادي خواه، عضو فراكس��يون 
نمايندگان ولايي مجلس كه به عنوان موافق درخواست 
يك فوريت طرح ش��فافيت آراي نظام تقنيني سخن 
مي گفت، اظهار داشت: اتفاقي كه در دهه محرم توسط 
يكي از خطبا در مورد عدم رأي مجلس به شفافيت آرا 
افتاد، از نظر من اقدامي بجا بود، چراكه ما نبايد حفاظ 

شيشه اي براي خود ايجاد كنيم. 
وي افزود: اين حق مردم است كه بدانند ما چگونه رأي 
مي دهيم، البته من به ادبيات و شيوه بيان اين سخنران 
كاري ندارم، اما بايد توجه كنيم كه ما به وسيله مردم 
هويت پيدا كرديم و ما وكيل آنها هستيم و اين حداقل 
حق مردم است كه بدانند وكلاي آنها به كدام موضوع 
چه رأي��ي مي دهند. عضو فراكس��يون ولايي مجلس 
تأكيد كرد: اگ��ر ما به جاي وكيل مل��ت بودن، وكيل 

دولت باشيم، خيانت اس��ت و اين حق مردم است كه 
از ما انتقاد كنند. 

     راز رأي مثبت دیروز و رأي منفي شهریور
پيش از اين خبرگزاري فارس با برگزاري مناظره اي با 
حضور سيداميرحسن قاضي زاده هاشمي و محمدعلي 
وكيلي به بررسي ابعاد شفافيت آرا و رويكرد مجلس در 

اين طرح پرداخته بود. 
قاضي زاده هاش��مي در آن مناظره تأكيد كرده بود كه 
رأي غيرعلني نمايندگان فساد تو در تويي ايجاد كرده 
و تصريح داشت: اين س��ير چندمجلسي، مجلس را از 
كاركرد خود انداخته است، كارايي مجلس را به عنوان 
قوه عامره و بالادست، مركزي و قوه اي كه شلاق دست 
آن است و ديگران، قوه مجريه و قضائيه را اداره مي كند، 
گرفته و به مادون  و زيرمجموعه اينها تبديل كرده كه 
ديگران به او دستور بدهند. وكيلي در طرف مقابل اين 
مناظره دليل رأي ني��اوردن رأي را محدود كردن اين 
شفافيت به رأي مجلس دانسته و وعده داده بود كه به 
محض اينكه مجلس شروع به كار كرد از هفته آينده، 
اصلاح طلبان، طرح ش��فافيت را مجدداً در قالبي كه 

امكان رأي آوري داشته باشد به صحن مي آورند. 
راز رأي مثبت ديروز نماين��دگان به يك فوريت طرح 
ش��فافيت را مي توان در پاس��خي كه قاض��ي زاده در 
مناظره به وكيلي داد پيدا كرد. قاضي زاده در واكنش 
گفته بود: اميدوارم آقاي دكتر وكيلي پرچمدار شود و 
جلو بيفتد، چون ما كه تماماً موافق هستيم، اگر آقاي 
وكيلي جلو بيفتد و دوستانشان را همراه كند اين طرح 
رأي مي آورد. ما حاضر هستيم اين مدال افتخار را گردن 

اصلاح طلبان بيندازيم. 
     دلایل مخالفان

پيش از اين، عل��ي مطهري نماينده م��ردم تهران در 
مجلس شوراي اسلامي در گفت وگويي درباره موضوع 
شفافيت آراى نمايندگان مجلس اظهار داشت: به طور 
كلي بنده با ش��فافيت آرا موافقم، اما در شرايط فعلي 
ش��فافيت آرا را براي همه نمايندگان مجلس مناسب 

نمي دانم، اگر چه براي شخص خودم مشكلي ندارم. 
وي افزود: دليل مخالفتم براي شفافيت همه نمايندگان 
اين اس��ت كه در مس��ائل م��ورد اختلاف اگ��ر آراى 
نمايندگان اعلام شود، بس��ياري از آنها در حوزه هاي 
انتخابيه خود مورد آزار و اذيت گروه هاي فش��ار قرار 
مي گيرند. در نتيجه اين امر)تحت  فش��ار قرار گرفتن 
نمايندگان( باعث مي شود كه نمايندگان در مجلس 
رأي واقعي خود را اعلام نكنند و چنين چيزي به ضرر 
كشور است. هر وقت اين ش��رايط تغيير كرد و چيزي 
به نام گروه هاي فشار نداشته باش��يم، شفافيت آراى 

نمايندگان يك امر مفيد خواهد بود. 
در واقع نمايندگان مي خواهند هيچ هزينه اي بابت آراي 
خود نپردازند. طبيعي است با هر رأيي عده اي موافق و 

عده اي مخالف باشند.

مجلس به یك فوریت شفافيت آراى تقنينى رأى مثبت داد

توافق اصولگرا و اصلاح طلب برای شفافيت

 رئيس جمه�ور نمي تواند ب�دون اجازه مجلس ب�ه اندازه یك 
كلمه، ن�ه متن برج�ام را كم و نه ب�ه متن برج�ام اضافه كند. 
به گزارش مهر، محمدرضا پورابراهيمي عضو فراكسيون نمايندگان 
ولايي با اشاره به احتمال تغييراتي در متن برجام، گفت: طرح اين 
مباحث در راستاي ايجاد يك فضاي جنگ رواني است تا جمهوري 
اسلامي ايران نس��بت به مواضع اصولي خود و نسبت به مطالبات 

بحق خود عقب نشيني كند. 
نماينده مردم كرمان در مجلس ش��وراي اس��لامي ادامه 
داد: بعيد مي دانم چنين موضع گيري اى از سوي ايران در 
ديدارهاي رئيس جمهور و وزير امورخارجه در سازمان ملل 
مطرح شده باشد. اظهارنظر هفته هاي اخير رئيس جمهور 
و وزير امور خارج��ه در مورد برجام، تعه��دات جمهوري 
اسلامي ايران و تعهدات طرف مقابل كاملًا واضح و صريح 

بوده است. 
عض��و فراكس��يون نماين��دگان ولاي��ي مجل��س اف��زود: اين 
اظهارنظرهاي صريح در دفاع از منافع ملي، توسط رئيس جمهور 
در سازمان ملل نيز بايد ادامه پيدا كند. بايد بررسي شود اظهارات 
سخنگوي دولت از طرف شخص ايشان بيان شده يا واقعاً موضع 

هيئت وزيران و شخص رئيس جمهور است. 
عضو كميس��يون اقتصادي مجلس اظهار داش��ت: با توجه به 

اظهارنظره��اي صريح رئيس جمه��ور و وزير ام��ور خارجه در 
هفته ها و روزهاي اخير، به نظر نمي رس��د چني��ن موضعي از 
سوي ايران مطرح شود. وي تصريح كرد: اين نوع موضع گيري 
به معناي تضعيف جمهوري اسلامي، در شرايطي است كه بايد 
با اقتدار از منافع مل��ي خود دفاع كند و اي��ن تضعيف قطعاً به 

صلاح نيست. 
پورابراهيمي در واكنش به اظهارات سخنگوي دولت مبني بر تلاش 
رئيس جمهور براي بن بست شكني و ايجاد تغييرات در متن برجام 
گفت: هرگونه تغيير در متن برج��ام كه منجر به افزايش تعهدات 
ايران و كاهش تعهدات طرف مقابل شود موجب از بين رفتن منافع 

ملي جمهوري اسلامي است. 
 عضو كميس��يون اقتصادي مجل��س اظهار داش��ت: متن برجام 
طبق قانون به تصويب مجلس رس��يده است، رئيس جمهور حق 
هيچ گونه تغيير در متن اين قانون را ندارد زيرا رئيس جمهور مجري 
برنامه هاي تصميمات قانوني مجلس است و نمي تواند بدون اجازه 

مجلس به اندازه يك كلمه، نه متن برجام را كم و نه به متن برجام 
اضافه كند زيرا اين اقدام از اختيارات رئيس جمهور خارج است. 

وي خاطر نشان كرد: اتخاذ هرگونه تصميمي براي تغيير در برجام 
به بهانه بن بست شكني در تضاد با قانون و وظايف رئيس جمهور و 

اصل تفكيك قوا است. 
    ایجاد تغيير در متن برجام،  نقض منافع ملي است

 پورابراهيمي ايج��اد هرگونه تغيي��ر در متن برجام را بس��يار 
خطرناك و نقض منافع ملي كشور خواند و گفت: نسبت به ايجاد 
هرگونه تغيير در برجام كوتاه نخواهيم آمد. اين اقدام به معناي 
زير پا گذاشتن منافع ملي و تعهدات برجامي غرب به ايران است. 
غربي ها از ابتدا نيز ب��ه دنبال اين بودند كه اي��ران گام به گام از 

حقوق قانوني خود عقب نشيني كند. 
موضع جمهوري اسلامي در برابر نقض برجام كاملًا شفاف است، 
موضع ما اين است كه ايران تعهداتي را در برجام پذيرفته است، 
طرف هاي مقابل هم تعهداتي را پذيرفته اند. ايران تعهدات خود 

را اجرا كرده اما تعهدات طرف هاي مقابل انجام نشده است ، آنها 
مكلف هستند تعهداتشان را انجام دهند. 

عضو كميسيون اقتصادي مجلس گفت: امريكايي ها هميشه با 
ادبياتي سخيف و طلبكارانه با جمهوري اسلامي سخن گفته  و 

به تعهدات خود در برجام پايبند نبوده اند. 
اروپايي ها قول دادند با خروج امريكا به تعهداتش��ان عمل 
مي كنند اما من با صراحت اعلام مي گويم، اروپا به هيچ يك 
از تعهدات يازده  گانه خود عمل نكرده اس��ت. منوط كردن 
اجراي اين تعهدات به SPV و اينس��تكس توهين به مردم 

ايران بود. 
   رئيس جمهور حق ندارد سرسوزني از عزت مردم ایران 

كوتاه بياید
وي ادامه داد: رئيس جمهور حق ندارد سرسوزني از عزت نظام 
مقدس جمهوري اسلامي و مردم ايران كوتاه بيايد. رئيس جمهور 
فردِ خودش نيست، آدم و نماينده جمعيت سربلندي است كه 

پاي منافعشان ايستاده اند. 
عضو كميس��يون اقتصادي مجل��س گفت: امروز سياس��ت و 
اقدامات اروپايي ها در مواجهه با جمهوري اسلامي ايران كمتر 
از امريكايي ها نيس��ت، البته امريكايي ها با گستاخي، عريان و 

برهنه صحبت مي كنند.

یك نماینده مجلس: 

رئيس جمهور حق تغيير در برجام را ندارد

مجلس

   چهره ها
دبير مجمع تشخيص مصلحت نظام :

امريكا بايد خسارت تحريم ها را بدهد تا به برجام برگرديم
امریكایي ه�ا اگ�ر مي خواهن�د م�ا ب�ه برج�ام برگردی�م 
حداق�ل  ك�ه  برگردن�د  بای�د  خودش�ان  تنه�ا  ن�ه 
50ميلي�ارد دلار باید خس�ارت تحریم ه�ا را به م�ا بدهند. 
به گزارش ايسنا، محسن رضايي دبير مجمع تشخيص مصلحت 
نظام در اولي�ن جلس��ه كش��وري برنامه ريزي مراسم حماسي 
ي�وم الله 13آب�ان م�اه كه به همت ش��وراي هماهنگي تبليغات 
اسلامي برگزار شد، با اش��اره به اهميت روز 13آبان گفت: امام 
فرمودند انقلاب دومي آغاز شده است با تسخير لانه جاسوسي، 
بنابراين فقط ي��ادآوري يك واقعه نيس��ت. در انقلاب اول نظام 
وابسته و نوكر امريكا و انگليس ساقط شد. در انقلاب دوم وابستگي 
به پشتوانه سلطه گري غرب و امريكا از بين رفت. از آن زمان تا الان 
امريكايي ها خواب بازگشت به ايران را مي بينند. كودتا كردند، از 
صدام حس��ين حمايت مالي و نظامي كردند. اگر امروز از دست 
عراقي ها عصباني هستند براي اين اس��ت كه بعد از صدام ملت 

ما عراق را بخشيد. 
وي ادامه داد: تحريم هاي ظالمانه هم در همين راستاست، حتي 
بعضي تحريم ها را دو بار انجام مي دهند مثل تحريم بانك مركزي، 

اين نشان دهنده بغض آنان است. 
رضايي گفت: در 13آبان آنان مردم را مي خواستند به خيابان ها 
عليه نظام بكش��انند، در 23بهمن رهبر معظم انقلاب فراخوان 

تمدن اسلامي را به ملت ايران دادند. 
وي ادام��ه داد: خيلي ها مي گويند 
ترام��پ در دور دوم رأي نمي آورد. 
اگر كس��ي هم مثل ترامپ بر س��ر 
كار بيايد دوباره معلوم نيست ما به 
برجام برگرديم. ش��رايطي فراتر از 
برجام مي خواهيم. امريكايي ها اگر 
مي خواهند ما به برجام برگرديم نه تنها خودشان بايد برگردند كه 

حداقل 50ميليارد دلار بايد خسارت تحريم ها را به ما بدهند. 
رضايي تصريح كرد: سياست خارجي ما مقابل امريكايي ها بايد در 
چارچوب گام دوم انقلاب تعريف شود. بله ما آماده همكاري همه 
كشورها در خليج فارس هستيم اما كدام كشورها. چطور مي شود 
با كشورهايي كه تا دندان به امريكا وابسته هستند همكاري كنيم. 

بايد بخواهيم استقلال داشته باشند. 
رضايي در ادامه تصرح كرد: س��ال گذش��ته ترامپ در 13آبان 
تحريم ها را تثبيت كرد، يك س��ال مي گذرد از اين واقعه، ملت 
ايران اگر به صحنه بيايند نش��ان مي دهند در اين اتفاق پش��ت 
س��ر نظام و مقابل استكبار ايس��تاده اند. اين اتفاق در همه جاي 
دنيا تحليل مي شود، اعتبار ملت ايران بالا مي رود، اعتبار امريكا 

شكسته مي شود. 

امير حاتمي در همایش پيشكسوتان جهاد و مقاومت:

هر تجاوزي از سوي امريكايي ها با پاسخ شديد تر همراه خواهد شد
وزیر دف�اع و پش�تيباني نيروهاي مس�لح گف�ت: مقاومت 
ما را مص�ون خواهد ك�رد به گون�ه اي كه فش�ار حداكثري 
دش�من را ب�ه التم�اس حداكث�ري تبدی�ل خواه�د كرد. 
به گزارش مهر، سومين همايش ملي نكوداشت پيشكسوتان جهاد 
و مقاومت روز گذشته در سالن همايش هاي خليج فارس باغ موزه 

انقلاب اسلامي و دفاع مقدس برگزار شد. 
امير حاتمي در اين مراس��م طي س��خناني با گراميداشت ياد و 
خاطره ش��هداي گرانقدر و هفته دفاع مقدس، اظهار داشت: در 
قرآن كريم و كلام بزرگان دين جايگاهي براي شهدا توصيف شده 

كه همه ما به آن حسرت مي خوريم. 
وزير دفاع با بيان اينكه ش��هداي مدافع حرم كار بزرگي را انجام 
دادند، افزود: دشمن مي خواس��ت بنايي را در منطقه غرب آسيا 
پايه ريزي كند كه شيعه و سني تا صدها سال با هم درگير باشند. 
90درصد خاك سوريه اشغال شده بود و استكبار جهاني پول و 
سلاح فراواني به مخالفان حكومت سوريه مي داد. استكبار جهاني 

شريرترين آدم ها را آموزش داده بود كه با شيعيان بجنگند. 
امير حاتمي ب��ا بيان اينكه ما امروز در هم��ه عرصه ها مي توانيم 
نيازهايمان در عرصه دفاعي را تأمين و از آن استفاده كنيم، گفت: 
در مقابل تروريست ها اين اتفاق افتاد و در مقابل شيطان بزرگ نيز 

طليعه اين امر با سرنگوني پهپاد امريكايي روي داد. 

وي با بيان اينكه ما با كمترين تجاوز 
به شدت مقابله مي كنيم و اگر اين 
تجاوز تكرار ش��ود يقيناً پاس��خ ما 
نيز شدت بيشتري خواهد داشت، 
گفت: امروز سياس��ت امريكا عليه 
ما »فشار حداكثري« است و معناي 
آن اين است كه ما امريكايي ها اگر 
بتوانيم، ايراني ها را از اكس��يژن و آب و هوا هم محروم مي كنيم 
و اين حرف آنها شعار نيس��ت. امير حاتمي در بخش ديگري از 
سخنان خود با اشاره به تحريم هاي امريكا عليه ايران اظهارداشت: 
اگر آنها امروز اقتصاد ما را نشانه رفته اند و مي گويند بايد با تحريم 
اقتصادي آنها را از پاي درآورد يا تس��ليم كرد، به اين دليل است 
كه دشمنان ما فكر مي كنند ضعف ما در حوزه اقتصادي است و 

تلاش مي كنند از اين طريق به ما آسيب بزنند. 
وي تأكيد كرد: ب��ا تلاش و يكدلي مش��كلات اقتصادي نيز رفع 
خواهد شد، اين مسئله اي نيس��ت كه من به شما بگويم بلكه بنا 
بر اطلاعات و گزارش سرويس جاسوسي CIA به سران امريكا 
اگر چند سال ديگر اين وضعيت تحريم و فشار بر ايران ادامه پيدا 
كند، اقتصاد ايران مصون خواهد شد و ديگر نمي توانند فشار را 

طولاني ادامه دهند.

   گزارش


